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Nadat ziekenhuisbaas Pier Eringa 
bekendmaakte de afdeling 
verloskunde te gaan sluiten en er nog 
veel meer afdelingen gaan volgen, 
vroeg de SP samen met 
medewerkers, patiënten en inwoners 
om een gesprek. Toen hij dit 
weigerde, volgde een bezetting in de 
hal van het ziekenhuis. Na veel 
weerstand kwam hij opdagen en 
werd hem het vuur aan de schenen 
gelegd. SP-Tweede Kamerlid Jimmy 
Dijk en Zutphense SP fractie-
voorzitter Mart de Ridder vroegen 
Eringa om onze kant te kiezen en 
samen naar de minister te gaan, in 
plaats van de loopjongen van banken 
en de zorgverzekeraar te zijn. Hij 
weigerde. 
 

 

Goede ziekenhuiszorg dichtbij is een kwestie van beschaving. Maar 

als het aan de baas van ons ziekenhuis ligt, kunnen we straks niet 

meer in Zutphen terecht voor acute zorg. De afdeling verloskunde 

is zelfs al helemaal gesloten. Hoe komt het dat onze 

gezondheidszorg net als andere voorzieningen steeds slechter 

bereikbaar wordt? En wat kunnen we hiertegen doen? Deze krant 

van de Zutphense SP geeft hier antwoord op.  

 

 

In december begon Pier Eringa 

als nieuwe bestuursvoorzitter van 

Gelre Ziekenhuizen, hij is de 

derde in een jaar tijd. Net als zijn 

voorgangers probeert hij de 

opdracht van de banken en 

zorgverzekeraar Zilveren Kruis 

uit te voeren: afdelingen sluiten 

en zorg concentreren in 

Apeldoorn, om te kunnen 

bezuinigen in Zutphen. 

Samen met medewerkers, 

patiënten en inwoners verzet de 

SP zich hiertegen. Ten eerste 

omdat ziekenhuiszorg een 

basisvoorziening is die dichtbij 

moet zijn. Ten tweede omdat het 

goed te betalen is als het zonder 

marktwerking en commercie 

wordt georganiseerd. En ten 

derde omdat niet banken en 

zorgverzekeraars moeten bepalen 

of je wel in Zutphen kunt 

bevallen of naar welke stad je 

moet voor spoedeisende hulp.  

In deze krant: 

 Hoe heeft het zover kunnen 
komen? Een analyse over de 
ziekenhuiszorg. 

 Interview met actievoerder 
Marije Lander.  

 Interview met verpleegkundige 
Emma Westervoorde. 

 Wat u kunt doen om ons 
ziekenhuis te behouden! 

mailto:zutphen@sp.nl


Marije Lander is een van de vele mensen die al sinds de eerste aankondiging van de 

sluiting in actie komt samen met de SP. 
 

Waarom strijd jij voor een volwaardig 

ziekenhuis? 

“Mijn dochter heeft epilepsie en regelmatig een 

aanval, dan wil je een ziekenhuis met 

spoedeisende hulp om de hoek. We zijn vier jaar 

geleden naar Leesten verhuisd, omdat het 

ziekenhuis op vijf minuten afstand is en sinds 

we hier wonen is dat ook echt nodig gebleken. 

Zonder spoedeisende hulp missen wij een stuk 

veiligheid. Je beseft steeds meer hoe kwetsbaar 

je eigenlijk bent en dat elke minuut telt. Een 

volwaardig ziekenhuis in de 

buurt is noodzakelijk.” 

Hoe voel jij je behandeld 

door Pier Eringa? 

“Hij is het gezicht van het 

systeem en in principe 

vervangbaar. De pion die op 

de taak is gezet en het geld 

opstrijkt. Maar hij is ook een 

gewetenloze zakenman, die 

met mensenlevens speelt. Hij 

luistert niet naar argumenten, 

naar de gemeenteraad, naar 

alle inwoners. Je denkt in een 

democratie te wonen waar de zorg hoog staat, 

maar er wordt niet geluisterd naar de 

meerderheid. Het is een kille geldbende.” 

Wat doet het met je dat zoveel mensen hun 

steun uitspreken? 

“Het begint klein met je eigen verhaal, maar 

inmiddels heb ik zoveel verhalen gehoord. Het 

is fijn om te weten dat je niet alleen staat. Maar 

het maakt me ook nog bozer. Met een 

ziekenhuis dat klaarblijkelijk goed draait, waar 

mensen blij mee zijn; wat gooi je in de 

prullenbak? Het is een 

dubbel gevoel.” 

Wat zou je willen zeggen 

tegen Pier Eringa? 

“Sluit je bij ons aan. Het is 

misschien een taaie hap voor 

je om aan de banken, politiek 

en verzekeraars duidelijk te 

maken, maar kijk hoeveel 

mensen je hier achter je hebt. 

Vecht voor het ziekenhuis, 

vecht voor alle inwoners. Je 

bent welkom aan onze kant.” 

 

 

2006 was een belangrijk jaar 

voor de ziekenhuiszorg in 

Nederland. Toen werd door 

VVD’er Hans Hoogervorst de 

marktwerking in onze zorg 

ingevoerd. Hoewel vrijwel alle 

zorgverleners tegen dit stelsel 

waren en de huisartsen zelfs 

staakten (!), drukte de politiek 

het er toch door. Liberale 

politici deden de belofte dat het 

marktstelsel zou leiden tot 

betere zorg, dat het goedkoper 

zou zijn en dat de ‘klant’ 

koning zou worden.  

Sindsdien hebben we een 

zorgstelsel waarin de zorg 

verslechtert, duurder wordt en 

waar steeds minder mensen 

willen werken. Precies het 

tegenovergestelde van de belofte 

van liberale politici. Door de 

marktwerking werd goede zorg 

jaar na jaar opgeofferd aan 

financieel gewin van banken, 

verzekeraars, tech-industrie en 

hun aandeelhouders. 

Ziekenhuizen worden gerund als 

bedrijven die productie moeten 

draaien: zoveel en zo snel 

mogelijk, tegen zo laag mogelijke 

kosten. 

 

Zorg werd steeds duurder, 

doordat de zorgindustrie enorme 

winsten maakt. Zo maakte 

pillenboer Pfizer in 2021 en 2022 

alleen al op Covidproducten 35 

miljard dollar winst! En doordat 

al die winst met onze premie 

betaald moet worden, wordt de 

zorg voor mensen onbetaalbaar.  

In de ziekenhuizen zijn managers 

gekomen die afdelingen en 

zorgpersoneel opjagen om nog 

efficiënter te werken. De 

‘productiecijfers’ moesten 

omhoog! Salarissen van 

verpleegkundigen bleven laag, 

terwijl de werkdruk toenam. 

Iedere handeling moest 

verantwoord worden, wat leidde 

tot meer bureaucratie en minder 

tijd voor patiënten. En 

‘onrendabele’ afdelingen werden 

gesloten. Geen wonder dat er op 

dit moment nauwelijks mensen 

zijn die het werk nog willen 

doen. 



In dit zorgstelsel komen 

meedogenloze boekhouders als 

de nieuwe ziekenhuisbaas Pier 

Eringa bovendrijven. Hij beweert 

zonder blikken of blozen dat de 

‘productie’ van het aantal 

geboortes in Zutphen te laag is 

om een afdeling Verloskunde 

open te houden. Hij wil ‘Zutphen 

volplempen met planbare 

operaties’ en dat mensen ‘als het 

ware met de benen uit het pand 

hangen’.  Eringa doet dat om te 

voldoen aan de wens van de 

zorgverzekeraar en banken en 

aan het landelijk VVD-beleid uit 

Den Haag. Hij is hun loopjongen.  

Zolang dit stelsel hetzelfde blijft, 

zullen er meer ziekenhuizen 

afgebroken worden en afdelingen 

sluiten. Zorgverzekeraars willen 

zo weinig mogelijk betalen aan 

zorg, zodat ze zoveel mogelijk 

overhouden. De sluiting van de 

afdeling Verloskunde, de 

Spoedeisende Hulp en de 

Intensive Care van ons 

ziekenhuis in Zutphen is het 

nieuwste offer aan de banken en 

verzekeraars, maar zal niet het 

laatste zijn. Daarom moet er iets 

fundamenteel veranderen: we 

kunnen de keuzes die zijn 

gemaakt in 2006 terugdraaien.  

De SP heeft  een alternatief: Het 

Nationaal Zorgfonds. Een 

publiek stelsel waarin 

commerciële zorgverzekeraars 

vervangen worden door een 

publieke verzekering. Waarin de 

zeggenschap over onze zorg en 

onze ziekenhuizen weer in 

publieke handen komt, waarin 

zorgverleners weer zeggenschap 

hebben over hun eigen werk. 

Lees meer over dit plan en spreek 

uw steun uit via: 

www.nationaalzorgfonds.nl  
 

Emma Westervoorde is verpleegkundige en trok samen met haar collega’s de deuren van de 

verloskundeafdeling achter zich dicht op 26 april. Definitief. Ze gaat ander werk doen, ver buiten 

het ziekenhuis. “Het maakt me verdrietig dat de afdeling nu echt gesloten is. Het is heel triest dat 

verloskunde verdwijnt. Triest voor de stad ook, dat vind ik niet oké. Wel ben ik ontzettend trots op 

het team, we hebben echt zo mooi werk verzet samen.” 

 

Verpleegkundige Emma Westervoorde samen met 

haar collega’s van de verloskundeafdeling, op het 

podium bij de demonstratie op 17 februari. Meer dan 

duizend mensen uit Zutphen en omstreken kwamen 

hierop af. 

Hoe voel jij je behandeld door Pier Eringa? 

“Ik heb hem nooit zelf ontmoet, hij is nooit op de 

afdeling bij ons geweest. Zelfs niet op 26 april toen 

de afdeling echt ging sluiten. Samen met collega’s 

hebben we hier bij stilgestaan. Niemand van het 

bestuur was aanwezig. Hij had meer de menselijke 

kant moeten laten zien. Steeds zegt hij dat hij dit 

‘trucje’ zo vaak heeft gedaan, dat hij ervaring heeft 

met deze veranderingen. Maar hoe kan het dan dat 

hij zo slecht is in communiceren. Dat steekt enorm.” 

 

Hoe kijk je nu naar het werken in de zorg? 

“Het is keihard werken. Er is sprake van 

onderbezetting en onderbetaling. En dat vraagt veel 

van je als persoon en ook van je privéleven. En zelfs 

ondanks dat, is dit het mooiste werk wat er is. Wat 

echt indruk maakte, was de demonstratie in februari. 

Zo ontzettend veel mensen kwamen erop af. Dat gaf 

echt steun. Net als de reacties op de krantenartikelen 

die verschenen.  
 

http://www.nationaalzorgfonds.nl/


 

De strijd voor het behoud van 

het ziekenhuis gaat door. Uw 

hulp is daarbij hard nodig. Door 

de acties die de SP tot nu toe 

georganiseerd heeft, komt er 

binnenkort een debat in de 

Tweede Kamer over het 

ziekenhuis in Zutphen.  
 

Om ons geluid daar te laten horen 

moeten we daar met zoveel 

mensen bij zijn. Daarom regelt de 

SP een bus naar Den Haag.  

 

Tweede Kamerleden van meerdere 

partijen kwamen maandag 8 mei 

naar Zutphen toe om te luisteren 

naar de ziekenhuisdiscussie hier. 

We vroegen hen om de brief te 

ondertekenen waarin we minister 

Kuipers vragen om in te grijpen en 

te investeren in de ziekenhuiszorg. 

CDA, D66 en VVD weigerden 

deze brief te ondertekenen. 

Dit is geen reden om ons erbij neer 

te leggen, maar juist reden om de 

druk op te voeren. Daarom moeten 

we met zoveel mogelijk mensen 

naar de plek waar beslist wordt 

over ons ziekenhuis: Den Haag. 

 

 

 

 

 

 
De exacte datum van het debat moet nog bekend 
worden, maar geef u alvast op voor de busreis door 
een e-mail te sturen naar zutphen@sp.nl. Met hierin uw 
naam, telefoonnummer en met hoeveel mensen u 
meegaat.

 
Als u op onze website de ‘Red het Gelre’-poster 
bestelt, dan brengen we deze bij u langs. Ga naar 
zutphen.sp.nl/redhetgelre Hier kunt u ook aangeven op 
de hoogte te willen blijven van toekomstige acties. Zo 
kunt u waar mogelijk aansluiten.

 
Wij kunnen deze acties niet voeren zonder leden. Ook 
brengen we iedereen die opstaat voor onze rechten 
daarmee samen in één beweging. Lid worden kan 
meteen door onderstaande QR-code te scannen met 
uw telefoon. Of ga naar sp.nl/lidworden

https://zutphen.sp.nl/redhetgelre

